
Protokół Nr VIII/11 
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 20 czerwca 2011 r.

Sesja odbyła się w Gimnazjum w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.40.

Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz - Przewodniczący Rady Gminy.  

W  sesji  uczestniczyli  radni,  pan  Adam  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  pani  Anna
Sobolewska,  Skarbnik  Gminy,  kierownicy  jednostek  organizacyjnych,  sołtysi,
mieszkańcy  gminy  –  jak  lista  obecności  stanowiąca  załącznik  do  niniejszego
protokołu. 

Na sesji  podjęto uchwały od Nr VIII/56/11 do Nr VIII/64/11. Uchwały podjęto w
głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym, z wyłączeniem
uchwały  Nr  VIII/57/11,  która  podjęto  w  trybie  art.  28a  ustawy  i  uchwały
Nr VIII/58/11, którą podjęto w trybie art. 58 ust. 2 ustawy.

Protokołowała Irena Bajur, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, prowadzący obrady sesji,  -  Szanowni  Państwo otwieram VIII
sesję  Rady  Gminy  w Klimontowie.  Serdecznie  witam Radę  Gminy,  witam pana
Zastępcę Wójta, witam panią Skarbnik, witam Państwa sołtysów, witam kierowników
jednostek organizacyjnych gminy, witam publiczność. Szanowni Państwo zgodnie z
listą  obecności  jest  14  radnych  czyli  uchwały  podejmowane  na  sesji  będą
prawomocne. Przedstawię Państwu projekt porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji. 

Po odczytaniu Przewodniczący Rady powiedział, - Czy są uwagi do przedstawionego
porządku obrad ?. Nie widzę. To proponuję jego przyjęcie. Kto z Państwa jest za
przyjęciem porządku obrad ?. 14. i tyle nas jest obecnych. Stwierdzam, że porządek
obrad został przyjęty. 

Porządek obrad 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4.Interpelacje i wnioski radnych.
5.Ocena  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy
Klimontów za 2010 r. i udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium. 

a).przedstawienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2010  rok  przez  
Wójta Gminy
b).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu
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c).sprawozdania z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnej  
gminy 

� Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
� szkół i przedszkola
� Gminnego Ośrodka Kultury
� Ośrodka Pomocy Społecznej
� Biblioteki

d).opinie stałych Komisji Rady o sprawozdaniu
e).opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu
f).wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium
g).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 
Rewizyjnej 
h).dyskusja
i).podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 r.
j).podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.

6.Zaciągnięcie kredytu długoterminowego.
7.Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów. 
8.Zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 
9.Ocena działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. 
10.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i odwoływania
członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków
funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego.
11.Wprowadzenie zmian w uchwale Nr V/34/11 (opłaty za przedszkole).
12.Powołanie zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników.
13.Zajęcie stanowiska w spawie podjęcia uchwały w sprawie likwidacji Portowego
Publicznego Zakładu Opieki zdrowotnej z siedzibą w Szczecinie. 
14.Wnioski, zapytania, informacje. 
15.Sprawozdanie Wójta Gminy w okresie między sesyjnym.
16.Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje. 
17.Zakończenie sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, -  Czy mają Państwo uwagi do protokołu z poprzedniej sesji ?.
Protokół jest wyłożony. Nie widzę, zatem proszę o przegłosowanie. Kto z Państwa
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ?. 13. Kto jest przeciwny ?. Nie ma.
Kto się wstrzymał ?. Nie widzę. Protokół został zatwierdzony. Dziękuję bardzo. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 4 "Interpelacje i
wnioski radnych". Proszę bardzo pan Lipiec.
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Pan radny Lipiec, - Chciałem zabrać głos w kilku kwestiach. Po pierwsze proszę o
remont dróg w Ułanowicach w dwóch kierunkach. Byłem tam z panem Kiliańskim.
Po drugie w Płaczkowicach - o rów obok stawu, który by odwadniał posesję.  Po
trzecie - o materiał drogowy na drogę Pokrzywianka - Wola Konarska. I po czwarte
chciałbym zapytać na jakim etapie jest wodociągowanie. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Kozioł. 

Pan radny Kozioł, - Ja w sprawie pomocy dla rodziny Berbeś. I chciałem do pana
Wójta  w sprawie dróg,  żeby drogi  gminne posypać  i  wyrównać  w Dziewkowie,
Zakrzowie, Grabinie i w Śniekozach. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Kawecki.

Pan radny Kawecki, - Chciałbym zgłosić drogę w kierunku Byszówki.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Kwapiński.

Pan  radny  Kwapiński,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado  chciałbym pana
Wójta  Przybylskiego  prosić  o  udzielenie  odpowiedzi  co  do  terminu  spotkania  z
administratorami dróg. Klimontów w tej chwili jest tak zdewastowany, że nakład na
gminę Klimontów, który poszedł kilka lat temu już są te pieniądze zostały utopione
można powiedzieć, dlatego, że wybrzuszenie drogi jest tak znaczne, że administrator
musi odpowiedzieć co zamierza z tym zrobić. Ja systematycznie o to pytam a pan
Wójt systematycznie pięknie mi odpowiada - nic się  nie dzieje. Panie Wójcie tak
dalej nie może być. Jeżeli nie to będę następne jakieś kroki podejmował. Jeżeli pan
Wójt tego nie zrobi to będę uciekał się do rozwiązań innego kalibru. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę bardzo pani Gajewska. 

Pani  radna Gajewska, -  Ja do pana Wójta z  prośbą  w imieniu mieszkańców alei
kasztanowej - proszą oni o pogłębienie rowu przy lesie wistki. Boją się, że będą mieć
podtopienia jeśli będzie jakaś nawałnica z tej góry gdzie jest las wistki. Jest tu pan
kierownik, także bardzo bym prosiła o interwencję i pogłębienie tych rowów. Proszę
także o sprawdzenie wąwozu. Ja tam nie byłam, tam mieszkają Państwo Dorosińscy i
Wyrzykowscy. Podobno tam jest bardzo dużo drzew i żeby w jakiś sposób z nimi
ustalić, żeby sobie wzięli to drzewo, jeśli  nadaje się do wzięcia. To na razie tyle.
Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Szeląg. 

Pan radny Szeląg, - Wysoka Rado, panie Wójcie. Mam kilka spraw. Niektóre sprawy,
gdzie do załatwienia potrzeba wkład własny a co niektórzy jak to było komunalne i ta
pani  starsza chciała łazienkę  i  ona mówiła dokończycie ze swoich funduszy.  Nie
wiem jak  to się  stało,  ale  w każdym bądź  razie  zostało to zrobione.  I  trzeba to
pochwalić. Ale niektórzy ludzie chcą, żeby właśnie z własnej inicjatywy, z własnych
funduszy nawet, bo nie mogę się doprosić, bo to trwa latami a można załatwić to w
prosty sposób i wtedy już nie można zgonić na finanse, bo te finanse tu nie wchodzą
w grę.  ul.  Partyzantów -  właśnie  tam kilka  osób  postuluje  dokończyć  tę  drogę.
Klimontów musi się rozwijać. W którą stronę ?. Właśnie to trzeba zapytać Wójta jaki
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jest plan na przyszłość. W którym kierunku ma się rozwijać ten Klimontów. Dlatego
trzeba  tam  może  ta  ul.  Partyzantów  by  była  dobrym  przykładem  rozwoju
Klimontowa w stronę lasu. Ziemie słabe i ta struktura już jest jaka taka i może byśmy
rzucili tam parę złotych i żeby zrobić tam drogę. Tam są serwituty, które proponuję
przejąć. Ja już nawet sam swoje  serwituty zadeklamowałem na rzecz gminy, choć nie
powinienem  tego  mówić  jako  człowiek  skromny,  ale  tam  część  mieszkańców
Klimontowa to jednak zrzekło by się tych serwitutów za może małe grosze. Żeby to
podejść do nich ładnie, porozmawiać i byśmy mieli 4 ha ziemi użytecznej, z którą
inwestor mógłby coś zrobić. A tak to się wałkuje, chwasty rosną, nie dość, że się nic
nie robi to ... .Aleja kasztanowa - ludzie się dalej pytają panie Wójcie kto weźmie na
siebie ciężar tej decyzji, wycięcia tych drzew ?. Tablica Brunona Jasińskiego - tu jest
taki problem z tablicą  umieszczoną  na dawnym liceum. Tablica została zdjęta,  ja
nawet na forum internetowym poruszyłem tę sprawę. Obraziła się Akcja Katolicka,
ksiądz.  Ksiądz  śmiał  powiedzieć  -  ta  tablica  nie  pasuje  na  murach  własności
kościelnej. Po co kręcić i mówić, że to na czas remontu. Żenujące, to jak by ktoś nie
wiedział  o  co  tu  chodzi.  Kolejna  sprawa  -  uroczystości  3  maja.  Obserwowałem
pochód - tu do kolegi Kwapińskiego - z boku. I to jest takie żenujące na przykład
strażacy idą  nie  tak,  jak  to  się  mówi  jak  powinni  mundurowi  chodzić.  Może to
przećwiczyć  ?. Ludzie tam się podśmiewają, różne rzeczy komentują. Jest jeszcze
druga sprawa, że to totalny bałagan wyszło z tymi wieńcami. Tu dajemy, tam nie
dajemy, tu zabrakło funduszy. Na takie uroczystości to tylko śmiechy, chichy. Trzeba
to jakoś zorganizować, żeby było prężnie. Szósta sprawa - psy atakują. Tu ludzie się
skarżą ul. Zysmana, Kościelną, Osiecką, wylatują tam na Osieckiej spod siatki. Kto
się ma tym zajmować ?. Jakieś służby są, czy to radni mają tym się zająć ?. Kiedyś to
sołtys, no nie wiem czy sołtys ma takie prawo, ale powinien. Czy z policją iść i jakieś
mandaty dawać. No, trzeba to uporządkować, bo jak nie to wymaga reform i zmiany
statutu nawet. Siódma sprawa - odpady zagrażające środowisku. Ludzie zwracają się
do komunalnej i mówią gdzie mają baterie na przykład składować. Opakowania po
nawozach, opakowania po opryskach - to jest problem. Gdzie to składować ?. Może
pan tu sie potem wypowie. To by było tyle bieżących spraw i teraz mam problem jak
te reformy przedstawiać. Ja tu nie chcę zanudzać, ale to jest bardzo ważne, bo to jest
na  przyszłość  Klimontowa.  Tu  chciałbym  nawet  zwrócić  uwagę  pani  radnej
klimontowskiej, żeby nie traktować Klimontowa jako zło, bo ona uważa, że my tu
wszyscy, choć jest klimontowska radna, że wszystko chcemy dla Klimontowa. Czy
ten Klimontów ma się stać tą wizytówką czy Klimontów ma przyciągać inwestorów
w końcu ?. Jak rozdzielimy te skromne środki na wszystkie sołectwa to okaże się, że
w centrum będzie dziadostwo. Trzeba tak przemyślanie to robić. Mamy mało tych
pieniążków, wydawać niepotrzebnie na szkoły, remonty, na świetlice. Trzeba ludziom
wytłumaczyć, że rozproszymy te środki szczupłe i nic nie zrobimy. Dosłownie nic.
Klimontów jako ta stolica tego regionu powinna być wizytóweczką. To jest wasza
stolica.  Tutaj  dzieci  chodzą  do  szkoły,  tu  jakaś  przyszłość.  Ja  tylko  tak  apeluję.
Apeluję, żeby się spotkać i poruszyć te sprawy, tych reform, tych finansów. Może nie
na szerokim forum, tylko, żeby to było razem wspólnie, możemy sobie skakać do
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oczu, możemy mieć inne poglądy, ale żebyśmy coś wypracowali. Nie może tak być
żenujące, że na każdej sesji tylko poruszamy kawałek drogi i to się potem nie urealni.
Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Klimontów panie Mirku się rozwija. Jak pan popatrzy
w budżet to na 5 000 000 zł, które generalnie idą na inwestycje 2 500 000 zł idą do
Klimontowa. A proszę pana nie można mówić, że kawałek drogi jest niepotrzebne.
Choćby to co pan Lipiec mówił to i do mnie ludzie z Ułanowic się zwracają. Tam jest
nieprzejezdna droga. I Klimontów się rozwija. Widać jakie są ulice, widać jakie są
chodniki, jaki będzie Rynek za chwilę. Widać w budżecie po kwotach jakie idą na
Klimontów. Nie można bajek opowiadać, żeby sołtysi zrzekli się tamtych dróżek, nie
dróżek  na  rzecz  Klimontowa.  Bzdura.  Każdy  potrzebuje  cokolwiek.  Spójrzcie
Państwo  w  budżet  -  przy  okazji  powiem,  bo  jest  krzyk,  że  gdzieś  tam  w
Olbierzowicach robi się kawałek świetlicy. Ja zapytam tutaj Sekretarza Lipińskiego
jak kandydował na Wójta  gdzie odbyło się jego spotkanie ?. W sklepie, bo nie ma
gdzie. Dwa obiekty stoją proszę Państwa i w sklepie musiało być spotkanie. Jeden z
kandydatów  poszedł  do  proboszcza,  chciał  na  plebanii  robić  spotkanie.  I  nie
potrzebne jest  tak kawałek obiektu, budynku zrobienia dla ludzi ?. Tak samo jest
potrzebne. Tak samo ludzie mieszkają. Dziękuję. 

Pan radny Kwapiński, - Po takiej wypowiedzi jakiej udzielił pan radny Szeląg jest mi
po prostu wstyd. Jeśli  chodzi o fakty to chciałbym prosić,  żeby pan radny Szeląg
zajmując stanowisko oficjalne na forum internetowym, tutaj czytam systematycznie,
zajmował tylko i wyłącznie własne, prywatne stanowisko i pisał o tym, że nie jest to
stanowisko Rady. Wręcz bym prosił, żeby nie zajmował stanowiska jako radny, bo
często jest to ośmieszające również i nas jako radnych. Ze spraw, które poruszył pan
radny Szeląg chcę skomentować tylko dwie. Otóż tablica Brunona Jasińskiego proszę
nie  posługiwać  się  nazwiskiem  księdza  Gumieniaka,  który  powinien  się
wypowiedzieć  na  temat  tablicy,  bo  ksiądz  zdejmując  tę  tablicę  po  prostu  ją
zabezpieczył,  żeby ona przetrwała, bo w tym miejscu jest  przewidziane wejście i
jeżeli radny Szeląg o tym nie wie, to prosiłbym żeby ewentualnie wypowiadając się
wcześniej  zasięgnął  jakiejś  informacji  a  nie  wprowadzał  ludzi  w błąd.  Następna
sprawa to jest sprawa straży. Panie radny Szeląg straż, którą reprezentuję tutaj, myślę,
że kilku radnych poczuło też troszeczkę takiego niesmaku po tej wypowiedzi, straż
występuje w różnych działaniach operacyjno-taktycznych, występujemy również w
uroczystościach z okazji świąt narodowych. Występujemy zgodnie z ceremoniałem.
Jeżeli nasz udział w tych uroczystościach w czymkolwiek ubliżył to proszę nam to
powiedzieć indywidualnie i proszę nie mówić o tym, że straż występuje źle. Robimy
to  zgodnie  z  regulaminem,  zgodnie  z  przepisami.  Poczułem się  urażony  i  będę
honoru strażaka bronił wszędzie i zawsze. 

Pan radny Szeląg, - Przepraszam, ale organizacja jest zła. 

Pan radny Rębacz, - Proszę pani Gajewska. 

Pani radna Gajewska, - Chciałam zapytać  pana Szeląga, która radna powiedziała,
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żeby nie traktować Klimontowa jako zło. Panie Przewodniczący proszę pana, żeby
pan udzielał głosu, bo pan Szeląg zachowuje się tak samo jak na komisji. Utrudnia
prace.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo. Pan Fijałkowski proszę.

Pan radny Fijałkowski, - Proszę Państwa sala jest piękna, program dzisiejszej sesji
bardzo  szeroki,  ale  naprawdę  jeżeli  byśmy  chcieli  przeprowadzić  te  wszystkie
punkty,  przedyskutować,  które  są  w  programie  dzisiejszej  sesji  to  naprawdę  się
zmęczymy i nic to nam ta dyskusja nie daje. Wiele punktów poruszył pan Szeląg, ja
naprawdę nie wiem o co mu chodzi, bo nie słyszę. I to samo mogę powiedzieć o
innych, którzy głos zabierają. Ja nie wiem jak my tą sesję dzisiaj przeprowadzimy.
Myślę, że ktoś wiedział, że akustyka taka a nie inna jest w tej sali. I że nie można
sesji w takiej sali odbywać, bo jest dyskusja różna, bo chcemy wniknąć w to co ktoś
mówi, bo chcemy zastanowić się nad różnymi sprawami i nie możemy. Naprawdę nie
da się tego zrobić. A jeżeli jestem przy głosie to jeszcze do pana Przewodniczącego
może pytanie.  W przeszłości  była zasada taka, a znam to,  bo wiele lat  byłem w
Radzie,  że na sesję  Rady Gminy byli  zapraszani  radni  powiatowi.  Nie  wiem jak
sprawa  ta  wygląda  teraz  stąd  pytanie  do  pana  Przewodniczącego.  Czy  radni
powiatowi są zapraszani na naszą sesję. Ostatnio jednym z nich rozmawiałem niecały
tydzień temu i zaproszenia nie miał. Wcześniej też nie miał żadnych zaproszeń czyli i
na tą  sesje zaproszenia nie dostał. A przecież obecność  radnych powiatowych jest
bardzo wskazana na naszych sesjach. Oni mogą sporo nieść, skoro przenieść z obrad
tamtej sesji na obrady naszej Rady. Więc prośba by była do pana Przewodniczącego,
żeby radni powiatowi na nasze sesje byli zapraszani. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję i odpowiadam. Pan Lipiński jest radnym powiatowym i
Sekretarzem Gminy i z tego tytułu obligatoryjnie uczestniczy w sesji. Drugi z radych
powiatowych jest jednocześnie sołtysem i jako sołtys otrzymuje zaproszenia na sesję.
Nie ma potrzeby wysyłania podwójnych zaproszeń do tej samej osoby. 

Pan  radny  Fijałkowski,  -  Panie  Przewodniczący  to  jest  żadne  tłumaczenie.  Jest
radnym powiatowym powinien dostać zaproszenie jako radny powiatowy a sołtys jest
inna sprawa. 

Pan radny Rębacz, - Jeśli chodzi o salę to nie mogliśmy sesji odbyć w Gminnym
Ośrodki Kultury, gdzie dotychczas odbywały sie sesje, bo budynek jest w remoncie.
W remizie było wczoraj wesele i też nie było możliwości tam zorganizowania sesji.
Zostało Gimnazjum, ale ponieważ nie skończył się jeszcze rok szkolny to dzieciom
trzeba było wydać obiad, stołówka jest więc zajęta. I stąd sesja na hali gimnastycznej.

Pan radny Fijałkowski, - Panie Przewodniczący to pana głowa, żeby wybrać miejsce
odpowiednie. 

Pan radny Rębacz, - Proszę pani Michta. 

Pani  radna  Michta,  -  Była  dyskusja  na  Komisji  Budżetowej  i  pan  Mirek
niepotrzebne  są  drogi,  niepotrzebne  są  remonty  dróg,  niepotrzebne  świetlice.
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Powiedział,  że wszystko powinno być  w Klimontowie.  Sprzeczałam się  z  panem
Mirkiem, że powinno być  część  inwestycji  realizowanych na wsiach, nie tylko w
Klimontowie, bo na wsiach też mieszkają mieszkańcy tej gminy i też płacą podatki.
Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Szanowni Państwo ....

Pan radny Szeląg, - Dostajemy te pieniądze nie wiem po co, żeby remontować stary
budynek, który za swoje własne pieniądze w odpowiednim czasie, nie kwestionuje,
że tam nie potrzebne, byśmy wybudowali małą, funkcjonalną świetlicę. To co byśmy
chcieli.  A nie  to  co  jest  stare  i  łatanie  tych  jak  aneksy  do  budowy  pójdą  w
Olbrzowicach. Te koszty tych starych remiz, remontów będą potrójne, poczwórne. O
to  mi  chodziło.  Trzeba  zrozumieć.  A  aneksy  do  olbierzowskiej  szkoły  może
przekroczyć 100 000 zł. Tyle powiedział nam ten kierownik. To bogaci nie pozwalają
sobie na takie coś a nie biedni. 

Pan radny Rębacz, - Proszę pan Pawlik.

Pan  radny  Pawlik,  -  Zgłaszam  do  remontu  przepusty  i drogę.  Proszę  radnych
powiatowych pana Piotra Lipińskiego i pana Leszka Galaty o pomoc w remoncie
przepustu  do  miejscowości  Goźlice  gdyż  otrzymałem  pismo  od  dyrektora
Martyniuka, żeby mieszkańcy robili przepusty na własny koszt. Mieszkańcy nie za
bardzo są chętni, żeby za własne pieniądze te przepusty zrobić. Bardzo proszę pomóc
w tej sprawie. Proszę  też  o remont  drogi  powiatowej w kierunku pana Miłka do
Sternalic. Jest tam dziecko niepełnosprawne, wózek kosztuje 25 000 zł i po deszczu
nie można przejechać. Z dalszych spraw prosiłbym pana Wójta o materiał na drogi do
Ossolina, Wilkowic i Goźlic, żeby można było jakoś dojechać. Dziękuję bardzo.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jeszcze ?. Proszę pan
Goździewski.

Pan radny Goździewski, - Chciałbym spytać w sprawie tego rowu od dziewiątki do
pana  Gosa,  ponieważ  dwa,  trzy  lata  temu  były  wysyłane  pisma  do  gminy  o
wykopanie  takiego  rowu  i  pan  Gos  sygnalizował  mi  to jak  byłem  u  niego  w
gospodarstwie. Popękane są budynki, woda z tej drogi schodzi bezpośrednio na jego
posesję  i  tutaj  tak  jak  mówiłem  stodoła  popękana  jest,  budynki  gospodarczy,
kuchenka.  Te  budynki  wszystkie  podmakają  i  ta  interwencja  tego  rowu  jest
natychmiast, bo tam sprawa jest poważna. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję.  Kto z Państwa jeszcze ?. Nie widzę.  Króciutko ja
jeszcze. Poproszę o materiał na drogi do Olbierzowic, rozmawiałem z sołtysem i na
drogę między Nową Wsią a Julianowem dowieźć też materiału. Dziękuję bardzo. Nie
widzę więcej interpelacji. Myślę, że Wójt odpowie później. Przechodzimy zatem do
punktu następnego. 
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Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Szanowni  Państwo  po  nowelizacji  ustawy  o  finansach
publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. troszeczkę to wszystko inaczej wygląda. Jak
Państwo zwrócili uwagę, że nie do końca kwietnia udzielamy absolutorium tylko do
końca czerwca.  Ja tylko  parę  słów wprowadzenia chcę  powiedzieć.  Zmieniła  się
ustawa  o  finansach  publicznych.  Rozdział  piąty  mówi  o  trybie  zatwierdzania
wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, artykuły od 265 do 271 , jest
to wszystko opisane. Myśmy to wszystko robili zgodnie z nową procedurą. Do dnia
31 marca 2011 r. Wójt sporządził sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010 r. wraz
ze  sprawozdaniem  finansowym.  Przedstawił  je  Radzie  Gminy.  Ja  Państwu  to
przesłałem pismem z dnia 7 kwietnia do analizy te sprawozdania. Oczywiście Wójt
wysłał do Regionalnej Izby Obrachunkowej również  to sprawozdanie. Regionalna
Izba  Obrachunkowa  uchwałą  Nr  40/2011  z  dnia  6  kwietnia  2011  r.  wydaną
pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Później zebrały się Komisje
Rady. Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniach 6 maja 2011 r i 24 maja 2011 r.
rozpatrzyła sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
gminy.  Wydała  pozytywną  opinię  na  temat  realizacji  budżetu  za  ubiegły  rok.
Również Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 24 maja 2011 r. wypracowała
wniosek  o  udzielenie  absolutorium  za  2010  r.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa
uchwałą  Nr  64/2011  z  dnia  26  maja  2011  r.  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 r. Szanowni
Państwo  wszystkie  te  historie  proceduralne  zostały  spełnione  zgodnie  z  nową
znowelizowaną ustawą o finansach publicznych. Przechodzimy zatem do realizacji
poszczególnych tych podpunktów. I podpunkt "a" jest przedstawienie sprawozdania z
wykonania budżetu za 2010 r. przez Wójta Gminy. Bardzo proszę.

a).Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Panie Przewodniczący, panie i panowie radni,
szanowni  goście.  Przepraszam,  że  robię  to  ja  a  nie  szef  naczelny,  ponieważ  no
niestety jest w szpitalu i muszę go jakoś zastąpić. Myślę, że zrobię to na tyle dobrze,
że  sprawozdanie  Państwo  przyjmą.  Ocena  ogólna  budżetu  jest  taka.  28  stycznia
ubiegłego  roku  przyjęliśmy uchwałę,  która  mówiła,  że  budżet  gminy  po  stronie
dochodów  zamkną  się  kwotą  21  216  426,00  zł  a  po  stronie  wydatków  kwotą
24 393 820 zł. W trakcie dokonywano zmian dotyczących tej uchwały budżetowej.
Zmiany  wprowadzono uchwałami Rady. Tych zmian było 9. Zmian wprowadzonych
decyzją Wójta było 19. Po tych wszystkich zmianach na 31 grudnia 2010 r. budżet
gminy zamknął się kwotą 22 847 433 zł po stronie dochodów i kwotą 27 768 925 zł
po stronie wydatków. Deficyt budżetowy miał wynieść 4 921 492 zł. Miał on zostać
pokryty pożyczkami w kwocie 1 538 224 zł i  kredytem w kwocie 3 259 049 zł.
Dochody budżetowe zostały wykonane w 90 % i wyniosły 20 602 676,01 zł i trzeba
przyznać, że w dochodach dalej największym dochodem są nasze podatki: podatek
rolny  i  podatek  od  środków transportowych.  Z  rolnictwa  nasze  dochody to 993
053,06 zł w tym wpłynęła nam dotacja na budowę sieci wodociągowej 697 244,15 zł.
Dlatego akurat po stronie dochodów ta część jest tak duża na rolnictwie. Wpływy z
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podatku od osób fizycznych  - trzeba przyznać, że podatek rolny to jest 709 050,08 zł
i było to bodajże 105 % wykonania planu z tym, że trzeba wziąć pod uwagę to, że w
tym wykonaniu planu mamy dużą część zaległości, które zostały ściągnięte dzięki
pracy pani Skarbnik i dzięki pracy referatu finansowego. Jeżeli później przejdziemy
do wydatków to zobaczymy, że część dochodów jeżeli chodzi o podatki nie została
ściągnięta. Na uwagę zasługuje również taka rubryka jak wpływy z opłaty targowej.
To jest 165 381 zł i myślę,  że trzeba tę  rzecz dalej dopracowywać  i  nad naszym
targowiskiem trzeba się pochylić, zacząć myśleć o jego modernizacji, ponieważ to
jest nasze spore źródło dochodów i stan jego taki jaki jest, to nie bardzo przystoi
nawet do tej ilości pieniędzy, którą zarabiamy. Muszę dodać, że staramy się teraz,
ponieważ  wyszedł  teraz  taki  program  typu  Orlik  ale  dotyczący  targowisk.
Przygotowujemy się do niego. Możemy otrzymać równowartość 1 000 000 zł, ale
jeszcze nie mamy konkretnych danych dotyczących jak to targowisko ma wyglądać.
Różne informacje na ten temat krążą  pocztą  pantoflową,  ale oficjalnie nie wiemy
jeszcze jak  ma  wyglądać  projektowanie  takiego targowiska.  Wiem tylko  tyle, że
może to być tylko i wyłącznie targowisko, które jest w tym miejscu, w którym jest
czyli nie może to być nowy plac, na którym moglibyśmy zrobić targowisko. Myślę,
że do tematu wrócimy i będziemy go drążyć. Jeżeli chodzi o podatek rolny trzeba
podkreślić,  że w podatku rolnym zaległości od osób fizycznych jest to kwota 643
618,40 zł.  Jest  to  kwota ponad pół  milionowa i  warto to podkreślić,  że musimy
wszelkimi siłami doprowadzić do tego, żeby te pieniądze trafiły do budżetu, bo jak
tutaj  słyszymy  z  interpelacji  większość  tych  interpelacji  dotyczy  wydawania
pieniędzy czyli  skądś  te pieniądze musimy pozyskać,  żeby te drogi,  te wszystkie
inwestycje nam funkcjonowały jak najlepiej. Trzeba przy okazji podatków podkreślić
również to, że jesteśmy gminą bardzo bogatą,  ponieważ  skutki obniżenia górnych
stawek  podatków  przez  Radę  Gminy  obliczone  za  okres  sprawozdawczy  2010
wyniosły 897 317,42 zł. To tyle pieniędzy nie zebraliśmy dlatego, że obniżyliśmy
podatek gruntowy. Tyle pieniędzy mamy mniej w budżecie a przy okazji skutki tego
co umorzył pan Wójt sięgnęły 50 843,35 zł. Są niewspółmierne do tego co myśmy
zrobili. Ni jest to zarzut, nie jest to wyrzut, jest to informacja dla wszystkich Was. Te
pieniądze to jest dotacja. Po prostu my nie ściągamy tych pieniędzy od rolników czyli
one zostają  w kieszeni podatników. One nie są  drenowane o podatnika,  więc nie
można zwalać wszystkiego na gminę. Część odpowiedzialności musi być troszeczkę
wzięta na społeczeństwo, bo nie jest to maksymalny podatek jaki mógł być. Jest to
podatek częściowo tylko zbierany i myślę, że jest to też warte podkreślenia. Warto
również wspomnieć, że dochody własne gminy to jest podstawa , powinna być to
podstawa naszych dochodów. A gmina Klimontów z dochodów własnych ma tylko
18,5 %. Reszta to są subwencja, która stanowi 52 % i dotacje, które stanowią prawie
29 %. I w tym obszarze musimy się poruszać, bo budżet gminy dzisiaj jest bardzo
obserwowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową jeżeli chodzi o sprawy związane
z kredytami. No niestety warunki kredytowe się zmieniły i w ogóle funkcjonowanie
budżetu troszeczkę się zmieniło ze względu na to, że nasze dochody bieżące i nasze
wydatki  bieżące  muszą  się  bilansować.  Nie  możemy  brać  kredytów  na  wydatki
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bieżące niestety. Wydatki bieżące muszą być z dochodami bieżącymi na zero. Inaczej
nie dostalibyśmy żadnych poręczeń kredytów. Przechodząc do wydatków chciałbym
podkreślić, że wykonanie wydatków wyniosło 23 739 256,29 zł i to przy planowaniu
27 768 925 zł.  Stanowi to 85,49 %. Myślę,  że związane było to z tym, że zima
uniemożliwiła część inwestycji, które przeszły na rok następny. Dlatego wykonanie
wydatków jest  mniejsze,  ale  myślę,  że  dzięki  temu  mamy  dosyć  zdrowy  bilans
wydatkowo dochodowy. Jeżeli chodzi o rolnictwo wykonanie wydatków to kwota
1 877 104,60 zł. W tym wydatkowanie na wodociąg w Pęchowie było 902 786,23 zł z
czego był zwrot 600 000 zł o czym w dochodach pamiętamy. I nakłady inwestycyjne
na wodociąg w Byszowie 405 052,00 zł. To były dwa wodociągi duże, które zasiliły
naszą  sieć  wodociągową,  ale  dały  nam spore  wydatki.  Z  tego  jeszcze mamy do
zwrotu  wodociąg  Byszów,  bo  inaczej  się  zawracają  finanse  z  RPO,  a  inaczej  z
PROWu. PROW dopiero po skończeniu inwestycji, a inwestycja Byszów jest dopiero
praktycznie  na  ukończeniu,  że  w  najbliższych  dniach  zostanie  ukończona.  Dużo
pieniędzy wydaliśmy na drogownictwo w ubiegłym roku i było to 3 488 101,25 zł. I
w tym była spora kwota na odbudowę drogi Obrazów - Klimontów - 417 000,00 zł,
na ul. Sandomierską wydaliśmy 150 000 zł. Sporą kwotę pochłonęły drogi gminne -
1 551 481,25 zł i 823 201,36 zł rewitalizacja Klimontowa czyli ulice w Klimontowie.
Jeżeli chodzi o wydatki pozostałe trzeba podkreślić, że oświata i wychowanie to rząd
wydatków 7 978 575,02 zł  przy subwencji  oświatowej 6 232 239,00 zł.  I  do tej
subwencji dochody z działalności w szkołach doliczyć 2335 634,30 zł i jakbyśmy nie
patrzyli 1 500 000 zł jesteśmy do tyłu jeśli chodzi o oświatę. Jeżeli chodzi o opiekę
społeczną  ,  na którą  wydaliśmy 4 763 927,83 zł  otrzymaliśmy 4 383 706,47 zł.
Kiedyś  opieka społeczna nam się  bilansowała.  Dzisiaj  coraz  więcej  obowiązków
przechodzi  na  gminę,  coraz  mniej  obciążeń  bierze  na  siebie  skarb  państwa.  I
praktycznie  ci,  którzy  najwięcej  obiecują  opiece  społecznej  czyli  ludziom
beneficjentom opieki społecznej zrzucają to później na nas i my mamy to finansować.
Jeżeli chodzi o gospodarkę komunalną i ochronę środowiska to jest to 1 333 293,91
zł i tu też jesteśmy hojną ręką rozdawni, bo jesteśmy chyba jedna z nielicznych min,
która dotacji tyle daje i mamy dotację do oczyszczalni ścieków 201 764 zł, dotację do
gospodarki odpadami 417 273 zł, zużycie energii elektrycznej na drogach 304 090,30
zł. Muszę powiedzieć, że już ostatnio zrobiliśmy taką burzę mózgów wewnętrzną i
doszliśmy do wniosków, że czy nam się to będzie podobało czy nie to godz. 1.00 w
nocy będzie ciemność w gminie Klimontów, ponieważ  nie stać  nas już  więcej na
podwyższanie opłat za energię elektryczną. Myślę, że jeżeli chodzi o lato będzie to
mniej uciążliwe, ale jeżeli chodzi o zimę to już będziemy się starać inaczej te skutki
łagodzić. Zwłaszcza, że do 304 000 zł za zużycie energii dopłacamy ponad 88 000 zł
na konserwację oświetlenia. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego to jest 658
831,20  zł.  Kultura  fizyczna  i  sport  -  wydajemy  na  nią  206  464,96  zł.  I  muszę
podkreślić, że wydatki bieżące to 19 306 327,89 zł, w tym wydatki majątkowe to
kwota 4 432 928,40 zł. I to jest ważna informacja, ponieważ to są pieniądze, które
nam zostają. O tyle zwiększa się nam majątek gminy czyli każda inwestycja, którą
robimy ona nam zostaje. I dzięki temu, że tych inwestycji jest dużo to gmina robi się
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coraz bogatsza a przy okazji coraz ładniejsza. I myślę, że nie mają sensu tego typu
spory czy lepiej robić w Węgrcach czy lepiej w Klimontowie. Wszędzie po trochu
trochę zrobimy i na pewno nie będzie tego problemu, kłopotu. Wszystkim po troszku
będzie robione. Wszystkim. Podkreślam, że wszystkim. I tego typu dyskusje racji
bytu nie mają, bo czy stary budynek wyremontujemy to on będzie miał gwarancje na
10 lat, czy nowy wybudujemy - on ma 3 lata. Więc różnica w gwarancjach jest różna.
Muszę powiedzieć, że wszystkie inwestycje były przetargowane ryczałtem więc nie
ma  robót  dodatkowych.  Mogą  być  roboty  zamienne  czyli  przebudowa  i  remont
czegokolwiek może wiązać  się  ze zmianą  ceny tej  inwestycji,  chyba, że będą  to
roboty dodatkowe, bo tak jak wyszło w Nowej Wsi czy wyszło brak odwodnienia w
Nawodzicach to są rzeczy, które nie były zaplanowane, nie były w ryczałcie ujęte.
Roboty dodatkowe mogą  być  traktowane, ale to co zostało objęte przetargiem nie
może być aneksowane i nie możemy z tego robić dodatkowych pieniędzy. Jak ktoś
brał kota w worku to już jego problem. My przetargi robiliśmy ryczałtowe. Więc nie
będziemy robót dodatkowych innych niż konieczne robić. Na koniec jeszcze można
powiedzieć, że stan zadłużenia gminy na 31 grudzień 2010 r. wyniósł 5 900 000 zł i
dług gminy na dzień  31 grudnia 2010 r.  to  jest  28,6% do wykonania dochodów
gminy. Z tego w 2010 r. spłaciliśmy 800 000 kredytu i 153 239,97 zł odsetek co daje
łącznie kwotę 953 239,97 zł. Mam nadzieję, że ten budżet, który był realizowany w
zeszłym roku trochę, nie ma co ukrywać, był budżetem wyborczym, bo był to rok
wyborczy i po części tak został potraktowany. Ale to, że był to rok wyborczy nie
znaczy, że któraś z tych inwestycji nie była celowa czy potrzebna, ani nie była na
wyrost.  Wszystkie  one  są  potrzebne  i  myślę,  że  wszystkie  zostały  przyjęte  z
zadowoleniem przez społeczność lokalną, bo czy to są drogi, czy to są świetlice, czy
to są place zabaw przy tych świetlicach to myślę, że dla tych społeczności lokalnych
jest to impuls do tego, żeby troszeczkę wokół tych budynków, a może nie budynków
ale tych miejsc się jednoczyli i próbowali się organizować. Ja przypomnę, że jest coś
takiego jak fundusz sołecki i jeżeli robimy fundusz sołecki i mówimy, że chcemy
mieć np. plac zabaw to znaczy, że w tej miejscowości nie potrzeba nic innego tylko
placu zabaw czyli drogi nie są tam potrzebne tylko plac zabaw. Jeżeli nie bierzemy
pieniędzy na drogi gminne to znaczy, że te drogi są w miarę dobre a robimy sobie coś
innego. Robimy sobie świetlice, plac zabaw, jakieś boisko czy inne rzeczy. Ale jeżeli
uważamy, że potrzebne są drogi to przynajmniej śladowo trzeba zaznaczyć , że mamy
drogi  takie  jakie  mamy  więc  część  tych  pieniędzy  z  funduszu  sołeckiego
przeznaczamy na drogi. Ja tu wybiegam, ale mówię tu przy okazji tego sprawozdania
o tym, że pamiętajmy też o tym, że na wsiach są też punkty poboru wody i też dobrze
by było, żeby pieniądze były zabezpieczone, jakaś część tych pieniędzy na to, żeby
remontować te punkty. One są ważne i dla was mają one służyć. To samo dotyczy
tych nowych świetlic, które powstały i placów zabaw. Pamiętajcie, że tam powstają
boiska. Trzeba ich skosić, trzeba ich utrzymywać, trzeba dbać o to i też trzeba jakieś
pieniądze zabezpieczyć na to, żeby to dobrze funkcjonowało i z pożytkiem dla tych
społeczności lokalnych. Zresztą funduszu sołeckiego wszyscy sie uczymy. Wszyscy.
To nie ma tak, że jesteśmy alfą i omegą i inni wiedzą więcej, drudzy mniej. Wszyscy
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się go pomału uczymy i myślę,  że pomału wrasta w tą naszą społeczność i coraz
więcej  sensownych  decyzji  jeżeli  chodzi  o  fundusz  jest  podejmowanych.  I  te
społeczności  lokalne  wiedzą  jak  ten  fundusz  zrobić.  Na  zakończenie  chciałbym
prosić szanowną Radę o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu i udzielenie
absolutorium panu Wójtowi Ryszardowi Bieniowi, bo rzeczywiście ten rok poświęcił
na bardzo intensywną pracę i myślę, że Państwo to docenią. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo panu Wójtowi za przedstawienie sprawozdania.
Czy są uwagi do sprawozdania ?. Proszę pan Szeląg.

Pan radny Szeląg, - Pan Wójt pięknie powiedział, że generuje wydatki związane z
powstaniem tej  inwestycji,  że potrzebne nam są  jak  na przykład  instruktorzy na
Orliku,  potrzebny  jest  gospodarz.  Na  to  pieniądze.  Budować  jest  pięknie.
Wybudujemy, zostawiamy. Nie ma ani opiekuna, ani gospodarza, bo nas jest nie stać.
O  i  tak.  To  się  rozlatuje,  bo  nie  ma  jak  przyjrzeć  się  tym świetlicom,  naszym
kochanym. Totalne jest niszczenie. Nie wiem kto jest za to odpowiedzialny. Stać nas
na piękną świetlicę, nie stać na gospodarza. I za dwa lata staje się ruiną i znowu ją
remontujemy, tylko znowu ma ktoś  przebicie u Wójta, dostaje pieniądze i  znowu
remontujemy. Albo nas stać na gospodarza i budujemy piękny, ładny obiekt, albo
trochę  się zastanawiamy co robimy. Tak samo z innymi dużymi inwestycjami. To
wymaga dużych, własnych nakładów. Nie stać nas. Też to trzeba brać pod uwagę. Nie
hura - wybudujemy, ale potem nie stać nas zagospodarować, opiekować się tym. To
wymaga dużych środków. To trzeba zrozumieć. Dziękuję.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Wójt proszę bardzo.

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - To nie jest tak, że nie jest stać nas na to, żeby
utrzymywać te świetlice. To jest mylne pojęcie. Mówię, są świetlice na to, żeby te
świetlice dobrze funkcjonowały, ale musi być stać Gminny Ośrodek Kultury na to,
żeby pomóc w tym a myślę, że to będzie stać i na pewno te świetlice będą działały.
Dlatego mówię  -  mieszkańcy lepiej  wiedzą  jak  zagospodarować  to  u siebie.  My
dbajmy  o  pieniądze  jako  klimontowianie  a  Adamczowice  będą  dbały  o  siebie,
Olbierzowice będą dbały o siebie a Nowa Wieś o siebie. Poradzą sobie na pewno. Nie
są te świetlice tak zdewastowane jak się mówi tam gdzie są. Trzeba przyznać, że nie
wszystko jest to dobrze docenione i nie wszędzie jest tak w miarę kulturalnie. Ale jak
nie  damy ludziom szansy to  nigdy nie  będziemy wiedzieć  czy te świetlice będą
dobrze funkcjonować przy współpracy GOKu. Zresztą ta współpraca jest, bo przecież
widzimy na przykładzie Górek mimo, że ta świetlica jest w nie najlepszym stanie to
potrafili  zorganizować  sobie  wspaniałą  imprezę  dla  dzieci.  Zresztą  robią  to  i
Nawodzice i inne wsie, i te świetlice dzięki temu funkcjonują. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu Wójtowi. Przechodzimy do kolejnego podpunktu.
Proszę  pana  Przewodniczącego  Komisji  Budżetowej  o  przedstawienie  opinii
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu. 

b).Pan radny Lipiec, Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Majątku Gminy
odczytał  uchwałę  VII  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
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Kielcach Nr 40/2011 z dnia 6 kwietnia 2011 r. w sprawie opinii o sprawozdaniach z
wykonania budżetu gminy Klimontów za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia
jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Pan  radny  Rębacz,  -  Dziękuję.  Przechodzimy  do  kolejnego  podpunktu
"c).sprawozdania  z  wykonania  planów  finansowych  jednostek  organizacyjnych
gminy". Oprócz tego sprawozdania z wykonania budżetu to jednostki organizacyjne
gminy  również  przedłożyły  sprawozdania:  z  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowe, szkół i przedszkola, Gminnego Ośrodka Kultury, Ośrodka Pomocy
Społecznej i biblioteki. Oczywiście te sprawozdania były analizowane wszystkie na
Komisjach. Czy macie Państwo uwagi do poszczególnych sprawozdań ?. Ja zapytam
czy macie Państwo uwagi  do sprawozdania z Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej ?. Nie widzę. Czy są uwagi do szkół i przedszkola ?. Też nie widzę.
Czy są  uwagi do sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury ?. Nie widzę.  Czy są
uwagi do sprawozdania z Ośrodka Pomocy Społecznej ?. Też nie ma. Biblioteki ?.
Nie ma. Szanowni Państwo myślę, że przegłosujemy to blokiem te sprawozdania. Do
tego oczywiście nie ma uchwały. My to przegłosujemy do protokołu. Kto z Państwa
jest  za  przyjęciem tych  sprawozdań  z  wykonania  planów finansowych  jednostek
organizacyjnych gminy ?. 14.  Kto jest  przeciwny zapytam ?. Nie widzę.  Kto się
wstrzymał  ?.  Też  nie  widzę.  Sprawozdania  z  wykonania  planów  finansowych
jednostek  organizacyjnych  gminy  zostały  przyjęte.  Szanowni  Państwo
poprzechodzimy  do  kolejnego  podpunktu  "d).opinia  stałych  Komisji  Rady  o
sprawozdaniu". I  proszę  kolejno o opinie Komisji.  Komisja Rewizyjna na końcu.
Proszę pan Przewodniczący Komisji Budżetowej. 

d).Pan radny Lipiec,  -  Komisja Budżetu,  Finansów i  Majątku Gminy pozytywnie
opiniuje projekt uchwały i jest za zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 r. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę Komisja Rolna. 

Pani radna Michta - Komisja Rolna również pozytywnie opiniuje projekt uchwały i
jest za zatwierdzeniem sprawozdania. 

Pan radny Rębacz, - Proszę teraz Komisję Społeczną. 

Pani radna Gajewska, -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt
uchwały i jest za zatwierdzeniem sprawozdania, za: 3, przeciwko: 0, wstrzymało się:
1.

Pan radny Rębacz, -  Dziękuję  bardzo. Szanowni  Państwo przechodzimy teraz do
podpunktu następnego "e).opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu". Proszę pana
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii. 

e).Pan  radny  Kwapiński,  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  opinię
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  w  Klimontowie  o  wykonaniu  budżetu  gminy
Klimontów za 2010 r. Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
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Pan  radny  Rębacz,  -  Dziękuję  bardzo.  Przechodzimy  do  kolejnego  podpunktu
"f).wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  absolutorium".  Proszę  bardzo
przedstawienie wniosku.

f).Pan  radny  Kwapiński,  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  wniosek
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Klimontowie z dnia 24 maja 2011 r. w sprawie
udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Klimontów  za  2010  r.  Wniosek  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu Przewodniczącemu za przedstawienie wniosku
Komisji  Rewizyjnej.  Przechodzimy  teraz  do  kolejnego podpunktu  -  podpunktu
"g).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji".

g).Pan radny Rębacz odczytał uchwałę VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej  w  Kielcach  Nr  64/2011  w  sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji
Rewizyjnej  w  sprawie  absolutorium.  Uchwała  jest  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu. 

h).Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo przechodzimy do kolejnego podpunktu -
podpunktu "h).dyskusja". Wiemy, że tych dyskusji było dużo, była i na Komisjach.
Komisje zbierały się dwa razy. Jeżeli ktoś chce dyskutować na ten temat to taki jest
wymóg, że ta dyskusja powinna się odbyć, to znaczy taki punkt musi się znaleźć,
żeby umożliwi ć  wypowiedzenie  się.  Słucham Państwa  czy  ktoś  zabierze  głos  w
dyskusji ?. Proszę bardzo. Nie widze. Tak jak mówiłem wcześniej te dyskusje były,
na Komisach  były  wyjaśnienia,  była  tam pani  Skarbnik,  był  pan Wójt.  Także te
historie były przedyskutowane. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. 

i).Pan radny Rębacz, - Proszę Państwa jest zmiana. Są teraz dwie uchwały po zmianie
ustawy o finansach publicznych. I przedstawiam pierwszą uchwałę. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Klimontów za
2010 r. a następnie poddał go pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie
wniesiono. 

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały  ?.  14.  Kto  jest
przeciw ?. Nie widzę. Kto się wstrzymał ?. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Stwierdzam,
że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr VIII/56/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

j).Pan  radny Rębacz,  -  Szanowni  Państwo  przechodzę  do  podpunktu  następnego
porządku obrad. Przeczytam Państwu projekt uchwały. 

Pan  radny  Rębacz  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  absolutorium dla  Wójta
Gminy Klimontów z wykonania budżetu gminy za 2010 rok. Uwag do treści projektu
uchwały nie wniesiono.

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały  ?.  14.  Kto  jest
przeciw ?. Nie widzę. Kto się wstrzymał ?. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Uchwała
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została  podjęta  jednogłośnie.  Chcę  pogratulować  Wójtowi  wykonania budżetu  za
ubiegły rok na ręce Wicewójta i proszę o przekazanie gratulacji panu Wójtowi. 

Uchwała Nr VIII/57/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Pan radny Rębacz - Pan Wójt chce zabrać głos. Proszę bardzo. 

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Panie  Przewodniczący,  panie,  panowie  radni,
szanowni Państwo. Jak powiedziałem wcześniej rok 2010 r. był rokiem wyborczym,
wszystkim wymaganiom nie udało się sprostać. Myślę, że wszystkiego nie udało się
zrobić jak zwykle, bo niestety gmina Klimontów nie należy do najbogatszych, ale to
co się działo mam nadzieję, że jest przyjęte z zadowoleniem w gminie. Myślę, że
wspólnie wszyscy będziemy działać dla dobra całej gminy. Dziękuję za udzielenie
absolutorium  w  imieniu  pana  Wójta  Bienia,  który  robił  wszystko,  żeby  tych
inwestycji  było jak najwięcej. Mam nadzieję,  że i nasze wodociągi będą ruszać  z
miejsca. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Szanowni Państwo są głosy, żeby zrobić przerwę w
obradach. Zarządzam 10 minut przerwy w obradach sesji. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Szanowni  Państwo  wznawiam  obrady  sesji  po  przerwie.
Przechodzimy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad "Zaciągnięcie kredytu
długoterminowego".  Państwo  tam  mieliście  już  na  Komisjach  informację  o
zaciągnięcie  kredytu  na  pokrycie  deficytu  budżetowego,  który  w  budżecie  był
przewidziany. Pani Skarbnik chce wziąć całość tego kredytu, to znaczy chce go w
transzach brać,  ale to już  gdy uchwałą  wyrazimy zgodę  już  na zaciągnięcie tego
kredytu w całości. Czyli będzie brała te środki, które będą na czas potrzebne. Tak ja
to  zrozumiałem.  I  jest  w  tej  kwestii  uchwała  przygotowana.  Może  zapytam  ja
Przewodniczących Komisji na temat tego kredytu. Proszę bardzo kolejno. 

Pan radny Lipiec, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywie opiniuje
zaciągnięcie zaplanowanego w budżecie gminy kredytu. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę Komisję Rolną. 

Pani  radna  Michta,  -  Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  tak  samo
pozytywnie opiniuje projekt uchwały.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę następna Komisja.

Pani  radna  Gajewska,  -  Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje
zaciągnięcie kredytu. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Przeczytam teraz Państwu uchwałę. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały  ?.  13.  Kto  jest
przeciwny ?. Nie widzę. Kto się wstrzymał ?. 1. Uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr VIII/58/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Przy każdej zmianie budżetu gminy należy również zmieniać
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Klimontów. Przybyła nam jedna uchwała do
podjęcia  więcej.  Zapytam tutaj  o  opinie  Komisje  w  kwestii  tej  uchwały.  Proszę
bardzo. 

Pan  radny  Lipiec,  -  Komisja  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy  pozytywnie
opiniuje  wprowadzenia  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy
Klimontów. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Proszę dalsze Komisje.

Pani radna Michta, - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani radna Gajewska, -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt
uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo przeczytam uchwałę. 

Pan  radny  Rębacz  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozie  Finansowej  Gminy  Klimontów.  Uwag  do  treści  projektu  uchwały  nie
wniesiono. 

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały  ?.  14.  Kto  jest
przeciwny ?. Nie widzę. Kto się wstrzymał ?. Nie widzę. Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr VIII/59/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Zmiany w budżecie oczywiście były już przez panią Skarbnik na
Komisjach referowane. Proszę panią Skarbnik o uzupełnienie. 

Pani Sobolewska, Skarbnik Gminy - Panie Przewodniczący, szanowna Rado do tych
zmian,  które przedstawiłam na komisjach jeszcze są  dodatkowe.  Zmniejszamy w
dziale  rolnictwo  i  łowiectwo  w  paragrafie  4270  kwotę  3000  zł  z  zakupu  usług
remontowych  a  zwiększamy  w  paragrafie  4700  na  wynagrodzenia  bezosobowe.
Dotyczy  to  zakłócania  stosunków  wodnych.  W  kulturze fizycznej  i  sporcie
zwiększamy w paragrafie kwotę 10 000 zł a zmniejszamy w paragrafie 4300 zakup
usług pozostałych kwotę 11 000 zł. To wszystko. Dziękuję.

Pan radny Rębacz, -  Dziękuję  pani  Skarbnik. Czy macie Państwo uwagi do tych
jeszcze zmian, które tutaj pani Skarbnik przedstawiała ?. One nie są zbyt głębokie.
Trochę  to  kosmetyczne  historie.  Nie  widzę.  Poproszę  o  opinie  Komisje.  Proszę
bardzo. 

Pan  radny  Lipiec,  -  Komisja  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy  pozytywnie
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opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Komisja Rolnictwa proszę. 

Pani radna Michta - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie.

Pan radny Rębacz, - Komisja Społeczna proszę. 

Pani radna Gajewska, - Komisja Spraw Społecznych również  pozytywnie opiniuje
przedstawione przez panią  Skarbnik  propozycje wprowadzenia zmian w budżecie
gminy na 2011 r. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję Państwu. Przeczytam uchwałę. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2011 r. a następnie poddał go pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie
wniesiono. 

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały  ?.  14.  Kto  jest
przeciwny ?. Nie widzę. Kto się wstrzymał ?. Nie widzę. Uchwała została podjęta
jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

Uchwała Nr VIII/60/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Proszę bardzo Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o
przedstawienie oceny działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. Szanowni Państwo
Rada Gminy kontroluje od czasu do czasu działalność  jednostek organizacyjnych
gminy. Teraz akurat z planu pracy wynika, że Komisja Spraw Społecznych dokonała
takiej kontroli. Proszę bardzo.

Pani radna Gajewska, -Komisja stosunkiem głosów za: 2, przeciwko: 0, wstrzymało
się:  2  przyjęła  sprawozdanie  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  do
wiadomości. Komisja wysłuchała sprawozdania, które przedstawiła pani kierownik
Grażyna Kwapińska. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie opiera
się  na ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej.  Pomocą  społeczną
objętych jest ponad 1000 osób z terenu gminy. Obserwuje się tendencję do ubożenia
społeczeństwa. Rośnie stopień niepełnosprawności podopiecznych. Niepokojąca jest
zwłaszcza  sytuacja  osób  samotnych  i  niepełnosprawnych  w  gminie  oraz  wzrost
patologii. W Ośrodku Pomocy Społecznej w Klimontowie zatrudnionych jest łącznie
8  osób,  w  tym kierownik,  księgowa,  3  pracowników socjalnych,  pracownik  ds.
świadczeń  rodzinnych  i  2  opiekunki.  Stan  zatrudnienia  jest  za  mały,  bo  według
ustawy  1  pracownik  socjalny  powinien  obejmować  pomocą  społeczną  2  000
mieszkańców. Przy wykonywaniu swoich obowiązków pracownicy OPSu korzystają
z samochodu służbowego oraz samochodu policyjnego. Ośrodek realizuje zadania
zlecone i  własne gminy z  zakresu pomocy społecznej. Przy wykonywaniu  zadań
Ośrodek  współpracuje  z  radnymi,  sołtysami,  policją,  parafią  i  szkołami.  Do
działalności OPSu z budżetu gminy dokłada sie rocznie kwotę około 350 000 zł , w
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tym 20 % do zasiłków stałych i 40% do dożywiania dzieci. Dożywianiem objęto
wszystkie dzieci z terenu gminy Klimontów, które spełniają kryteria ustawowe. Na
dzień składania sprawozdania jest to liczba 510 dzieci. W 2010 r. w ramach zadań
zleconych realizowanych przez OPS za gminę:  z zasiłków stałych skorzystało 63
osoby,  z  zasiłków  okresowych  -  82  rodziny,  z  zasiłków celowych  -  88  osób,  z
zasiłków rodzinnych z dodatkami - 720 rodzin, z zasiłków pielęgnacyjnych - 312
osób, ze świadczeń  pielęgnacyjnych - 31 osób, z funduszu alimentacyjnego - 103
osoby. Jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia dziecka wypłacono 73 osobom. W
ramach zadań  własnych realizowanych przez tutejszy Ośrodek świadczono usługi
opiekuńcze, z których skorzystało 7 osób, sprawiono pogrzeby dla 2 osób, wypłacono
zasiłki  celowe i pomoc w naturze dla 292 rodzin i  zapewniono schronienie dla 1
osoby. Wszystkie zasiłki i dodatki są wypłacane w terminie zgodnie z ustawą. Na
koniec chciałam podziękować  pani Kierownik i  wszystkim pracownikom Ośrodka
Pomocy  Społecznej  za  dobrą  współpracę  w  poprzednich  latach  i  myślę,  że  ta
współpraca będzie się układała bardzo dobrze w przyszłych latach. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję pani Przewodniczącej. Czy Państwo macie w temacie
OPS jakieś pytania ?. Proszę bardzo. Wygląda na to, że Ośrodek dobrze funkcjonuje,
bo nie ma pytań. Szanowni Państwo nie mamy co prawda tutaj uchwały, bo to się
uchwałą  nie  przyjmuje,  ale  przegłosujemy  to  do  protokołu  przyjęcie  tego
sprawozdania z działalności OPSu. Kto z Państwa jest za przyjęciem sprawozdania ?
14. Sprawozdanie zostało przyjęte. Dziękuję bardzo. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo ten punkt również dotyczy opieki społecznej.
Chodzi tu generalnie o przemoc, jak rozumie przemoc w rodzinie. To są tematy, które
się  pojawiają,  mężowie  się  czasem  znęcają  nad  żonami  i  odwrotnie  też  bywa
podobno.  Dlatego  też  zachodzi  potrzeba  powołania  przy  OPSie  takiego  zespołu
interdyscyplinarnego, po to, żeby te problemy pomagać rozwiązywać tym ludziom.
Na tę okoliczność została przygotowana uchwała. Oczywiście ten zespół powołuje
Wójt Gminy, ale my musimy przygotować grunt. Jak gdyby uchwałę po to, na bazie
której może on to powoływać. Oczywiście to było na Komisjach, ja poproszę może tu
o opinie Komisje, a potem przeczytam uchwałę. Proszę bardzo. 

Pan radny Lipiec, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Komisja Rolna proszę bardzo. 

Pani radna Michta, - Komisja Rolna poprosiła o wyjaśnienia panią Kierownik OPSu i
po wyjaśnieniach pani Kierownik pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Komisja Społeczna proszę. 

Pani radna Gajewska, - Komisja Spraw Społecznych też wysłuchała wyjaśnień pani
Kierownik Kwapińskiej i pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Przeczytam Państwu uchwałę. 
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Pan  radny  Rębacz  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  powoływania  i
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków
funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego.  Następnie  zapytał  czy  są  uwagi  do
przedstawionego projektu uchwały. Głos zabrał pan radny Szeląg. 

Pan radny Szeląg, - Czy ci członkowie będą brać pieniądze za to ?. Bo nikt za darmo
nie będzie robił.

Pan  radny  Rębacz  -  Komisja  jest  zupełnie  społeczna,  bez  żadnych  finansowych
środków. jest społecznie. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały. Kto z Państwa
jest  za  podjęciem  uchwały  ?.  14.  Kto  jest  przeciwny  ?.  Nie  widzę.  Kto  się
wstrzymał ?. Nie widzę. Uchwała została podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 

Uchwała Nr VIII/61/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Przechodzimy do kolejnego punktu "Wprowadzenie zmian w
uchwale Nr V/34/11 (opłaty za przedszkole)". Proszę Państwa był tutaj pewien wytyk
Wojewody jeśli chodzi o uchwałę odnośnie przedszkola i została opracowana, jakby
rozbudowana ta uchwała odnośnie płacenia za przedszkole. Oczywiście było to na
Komisjach. Poproszę o opinie Komisje. Proszę bardzo.

Pan radny Lipiec, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Kolejna Komisja proszę. 

Pani  radna  Michta,  -  Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  tak  samo
pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pani  radna  Gajewska,  -  Komisja  Spraw  Społecznych  nie  zajęła  jednoznacznego
stanowiska w sprawie. Zdania były podzielone za: 2, przeciwko: 2, wstrzymało się: 0.

Pan  radny  Rębacz,  -  Dziękuję.  Proszę  panią  Przewodniczącą  Komisji  Spraw
Społecznych o odczytanie projektu uchwały .

Pani radna Gajewska. Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych odczytała projekt
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr V/34/11 z dnia z dnia 25
lutego 2011 r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez Publiczne Przedszkole
prowadzone przez Gminę Klimontów.

Pan  radny  Rębacz,  -  Dziękuję  bardzo.  Szanowni  Państwo  czy  są  uwagi  do
przedstawionego projektu uchwały ?. Nie widzę. Opinie Komisji  były pozytywne.
Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem  uchwały  ?.  14.  Uchwała  została  podjęta
jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

Uchwała Nr VIII/62/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 12 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Przechodzimy szanowni Państwo do punktu "Powołanie zespołu
do  zaopiniowania  kandydatów  na  ławników".  Szanowni  Państwo  Komisje
wytypowały  swoich  przedstawicieli  do  reprezentowania  ich  w  tym  zespole.  Ten
zespół będzie miał na celu zaopiniowanie i sprawdzenie dokumentów kandydatów na
ławników i przedstawienie przed sesją, na której będzie decyzja. Tam jest bodajże do
wyboru 1 tylko ławnik i 1 do sądu pracy czyli ten zespół sprawdzi czy kandydaci
wszystkie  te  historie  spełniają.  Swoją  opinię  przedstawi  zespół  Radzie  a  Rada
podejmie decyzję. Do końca października jest termin na wybór ławników. Czytam
uchwałę. 

Pan  radny  Rębacz  doczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  zespołu  do
zaopiniowania kandydatów na ławników w składzie pan radny Henryk Kozioł, pan
radny Stanisław Kawecki i pan radny Mirosław Szeląg. 

Pan radny Rębacz, - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?. 

Pan radny Szeląg, - To zespół będzie wybierać ?. 

Pan radny Rębacz, - Nie , nie. Wyjaśnię panu. Wybiera cała Rada, zespół robi tylko
opinię.  Nie  Wy  wybieracie  jako  zespół.  Do  końca  miesiąca  czerwca  jest  nabór
kandydatów na ławników. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały ?. 14. Uchwała
została podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

Uchwała Nr VIII/63/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Przechodzimy  do  kolejnego  punktu  "Zajęcie  stanowiska  w
spawie  podjęcia  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Portowego  Publicznego  Zakładu
Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Szczecinie". Oni nas tu zapytują bo ktoś z naszych
ziomków leczył się w tym Zakładzie, dlatego przesłali nam do zaopiniowania. To
było na Komisjach. Generalnie opinie Komisji są, żeby tam im nie przeszkadzać w
tych zmianach. Proszę o opinie Komisje. 

Pan radny Lipiec, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Komisja Rolna proszę. 

Pani  radna  Michta  -  Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  pozytywnie
opiniuje projekt uchwały Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie
podjęcia  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Portowego  Publicznego  Zakładu  Opieki
Zdrowotnej z siedzibą w Szczecinie.

Pani radna Gajewska, - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie projekt uchwały
Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego.

Pan  radny  Rębacz,  -  Dziękuję,  czyli  pozytywne  są  wnioski  Komisji.  Odczytam
projekt uchwały. 
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Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej
projektu uchwały Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego, a następnie poddał
go pod głosowanie. 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały ?. 14. Uchwała została
podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

Uchwała Nr VIII/64/11 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji

Pan  radny Rębacz,  -  Kto  z  Państwa ma zapytania,  wnioski  i  informacje.  Proszę
bardzo. 

Pan Mucha, sołtys Zakrzowa, - Mam pytanie do pana Wójta. Czy będą podejmowane
działania w sprawie remontu remizy w Zakrzowie ?. A jeśli już są podjęte to jakie ?.
Chciałem jeszcze poprosić o kruszywo szczególnie na odcinek drogi między mostami
w centrum wsi, droga Pęchów - Zakrzów i na Góry. Dziękuję.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Szeląg. 

Pan radny Szeląg, - Na przykład tam gdzie idą miliony tam nie oszczędzamy. Za
miliony moglibyśmy pięknie, ładnie urządzić funkcjonalny jakąś świetlicę. Nie prosić
się 200 zł tylko zagwarantować tam gdzieś w statucie czy gdzieś te pieniądze stałe,
dochód, żeby mieli na te świetlice. Wiem co to jest, bo sam robiłem projekty. Wiem
ile trzeba się nachodzić, i poprosić gminę, żeby uzyskać jakąś pomoc. Wiem ile to
kosztuje i takich liderów na wsi trzeba wspierać. I tam gdzie coś się dzieje to trzeba
koniecznie dawać. Nie tylko, że trzeba tylko koniecznie. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Ciach. 

Pan  Ciach,  sołtys  Klimontowa  -  Zwracam  się  z  prośbą  do  pana  Wójta  o
zlikwidowanie dzikiego wysypiska śmieci koło obwodu drogowego. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jeszcze ?. Proszę bardzo. 

Pani Chmielewska, sołtys Węgrc Szlacheckich, - Wszyscy o coś proszą, wszyscy co
chcą a j chciałabym podziękować serdecznie za to, że w pewnym sensie nam ten gruz
na te drogi nam dowieziono. Dziękuję i proszę o jeszcze. Część tego gruzu została
wyrównana.  Pan  Ciach  jest  bardzo  dobrym  operatorem, ale  dostaliśmy  tylko  6
samochodów a gdyby było 16 to naprawdę byłoby już bardzo dobrze. I za tę świetlicę
też dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pani Nowakowska.

Pani  Nowakowska,  sołtys  Adamczowic,  -  Chciałam  zapytać  o  sypanie  dróg  z
funduszu sołeckiego.  Kiedy będą  sypane drogi  ?.  Komisje przejechały i  kiedy te
drogi będą sypane ?.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pani Kilian.
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Pani Kilian, sołtys Płaczkowic, - Chciałam jeszcze zapytać kiedy właściwie będzie
wykopany ten rów koło posesji Państwa Gromskich, bo różne są te pogody a jeżeli
jest więcej opadów to wiadomo jest mułu. Czy jest nadzieja, że cokolwiek będzie
zrobione koło tego stawu ?. W zeszłym roku zaplanowaliśmy z funduszu 2000 zł na
ten staw i nie wykorzystano. Drogi to nie mamy pretensji, były posypane. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jeszcze ?. Nie widzę. Szanowni
Państwo w tych wnioskach,  zapytaniach parę  informacji.  Jest  szkolenie na temat
nowej ustawy o utrzymaniu czystości  i  porządku w gminach. Jest to szkolenie w
Kielcach  8  lipca  i  myślę,  że  pan  Wójt  czy  pan  Sekretarz  i  obligatoryjnie  pan
Kierownik Zakładu z niego skorzystają. Jest pismo pani Xxxxx Xxxxxxx do Rady z
prośbą o utworzenie mało licznych trzech klas pierwszych i mało licznych trzech klas
czwartych  w Szkole  Podstawowej  w  Klimontowie  w  roku szkolnym 2011/2012.
Dobrze  by  było  się  nad  tym  zastanowić.  Decyzję  w  sprawie  projektów
organizacyjnych  podejmuje  jednoosobowo  Wójt.  Rada  nie  może  tu  decydować.
Przekażę  pismo  panu Wójtowi.  Jest  pismo  pana Xxxxxxx  z  prośbą  o  pomoc  w
zakupie materiałów budowlanych na remont domu. Chodzi o materiały budowlane od
pana Starosty, które zostały z budowy szkoły zawodowej, a które pan Starosta chce
przekazać  nieodpłatnie. Zgłosił się pan Xxxxxxx Xxxxxxxx, który chce to zrobić.
Pismo było na Komisjach. Było też pismo sołtysów o podwyżkę diet, ale na razie nie
ma zgody na to. Jest też pismo pana Xxxxxxxx z prośbą o wykupienie przez niego
mieszkania po starej  cenie.  Rozmawiałem z Wójtem w tej  sprawie.  Rada Gminy
może udzielić  bonifikaty od ceny sprzedaży,  ale inicjatywa uchwałodawcza w tej
sprawie należy do Wójta Gminy, bo on gospodaruje majątkiem gminy. Rozmawiałem
z Wójtem i powiedział, że tak, że można by zwiększyć tę bonifikatę. tak pokrótce
szanowni Państwo takie były informacje. Przejdziemy do kolejnego punktu. 

Do punktu 15 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Proszę  pana  Wicewójta  o  przedstawienie  sprawozdania  z
działalności w okresie miedzy sesyjnym. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta - Panie Przewodniczący, szanowna Rado, szanowni
Państwo  sołtysi.  Między  sesjami  zdarzyło  się  sporo,  ponieważ  zakończył  się
praktycznie remont ulic w Klimontowie. Dotyczy to ul. Gęsiej, ul. Żeromskiego, ul.
Sandomierskiej  i  praktycznie  łącznie  z  chodnikami  ta  część  została  zakończona.
Firma zakończyła działalność.  Weszła na robotę  firma, która wygrała przetarg na
przebudowę  Placu  Mickiewicza  przy  bożnicy.  Zaczęli  niestety  od  placu  przed
bożnicą.  Ja nie chciałem już  tego harmonogramu im burzyć,  ale widać,  że prace
posuwają  się tam dosyć  szybko. Myślę,  że w niedługim czasie również  na Rynek
firma wejdzie i zacznie robić  roboty. Jesteśmy już  w trakcie prac, no praktycznie
biorąc  remontów  generalnych,  jeżeli  chodzi  o  Olbierzowice  i  jeżeli  chodzi  o
Nawodzice.  Jesteśmy też  już  prawie  na  ukończeniu  jeżeli  chodzi  o  przebudowę
świetlic i budowę infrastruktury takiej sportowo - rekreacyjnej przy świetlicach jeżeli
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chodzi  o  Nową  Wieś,  Pokrzywiankę,  Adamczowice  i  Węgrce  Szlacheckie.  Te
inwestycje  mają  być  skończone  do  końca  czerwca.  Myślę,  że  zrobią  to  jak
najszybciej.  Widzimy  to  zresztą  po  zaawansowaniu  prac.  Jeżeli  chodzi  o  drogi
ukończoną mamy budowę schetynówki, choć nie odebraliśmy jej. Tu dziękuję panu
sołtysowi i radnemu za przyjęcie, jakie zgotowali naszym pracownikom. Tylko to
było trochę za wcześnie. Nie zgraliśmy tematu, bo z przyjemnością zaprosimy panią
Wojewodę na otwarcie tej drogi, bo myślę, że warto. Kosztowała sporo pieniędzy i z
tego dopłacił nasz rząd. Myślę, że tutaj jeszcze się postaramy, jeszcze raz zrobimy
takie ... Zresztą nie odebraliśmy tej drogi do końca, ponieważ i brakowało 16 m jeżeli
chodzi  o  długość,  i  inne  mankamenty  wystąpiły  w  trakcie,  więc  firma  to  musi
poprawić. Jesteśmy przed wejściem na budowę drogi popowodziowej. Jest to droga
między Nową Wsią a Szymanowicami. Mam nadzieję, że inwestor się wywiąże. To
jest Opatów. Dostaliśmy również promesę na drogę popowodziową z tych dróg, które
wytypowaliśmy. Będzie to droga Pęchowiec, ponieważ dostajemy 100 000 zł. Ona
ma  wartość  130  000  zł  i  ta  została  wytypowana  także  do  drugiej  tury  dróg
popowodziowych.  Zostały  nam  tam  jeszcze  dwie  drogi. Mam  nadzieję,  że
wrześniowa transza, oby nam tylko naszych pieniędzy i środków starczyło. Chociaż
tu mamy tylko 20 % własnego wkładu. Mam nadzieję, że tutaj będziemy mieli tą
sprawę  załatwioną.  Jesteśmy po przetargach jeżeli  chodzi  o drogi  co  prawda nie
nasze,  tylko  powiatowe.  Po  750  m  jest  to  Rybnica  i  Nawodzice  i  praktycznie
jesteśmy już po przetargach. Jesteśmy praktycznie na etapie wchodzenia inwestora na
te prace. Nie wiem czy tutaj jest już pełna zgoda pana Starosty, ale w rozmowie z
panem Martyniakiem mamy 1 500 000 zł na drogi popowodziowe powiatowe, do
których może nie będziemy dokładać nic. Są to drogi Dziewków - Przybysławice i
droga Nasławice w kierunku Jugoszowa, droga do Krzeczkowic i bodajże czwarta ...
Nie pamiętam. Nie zapisałem tego, ale mniej więcej z tych czterech dróg, które są
wybierzemy te  odcinki,  które będą  do zrobienia.  W każdym bądź  razie  albo nie
będziemy dopłacać do tych dróg, tutaj jeszcze pan Starosta się zastanawia, albo z 20
% będziemy mieli 10 % do zrobienia. I mam nadzieję, że jeszcze jedna transza dróg
powodziowych  powiatowych  jakby  była  to  zakończylibyśmy  Nawodzice  i
prawdopodobnie  Rybnicę.  I  wtedy  o  drogach  powiatowych  możemy  mówić  o
remontach. I wtedy byłoby chyba można powiedzieć, że mistrzostwo świata, jeżeli
chodzi o szybkość zrobienia dróg powiatowych. Jesteśmy również na drugim miejscu
jeżeli chodzi o listę rezerwową trzeciego etapu Węgrce - Klimontów i tutaj jakby
euro skoczyłoby nam w granicach 4,30 zł to nam potrzebny jest 1000 000 zł. Na razie
to lepiej, żeby nie skoczyło a może byśmy odczekali, bo prawdę mówiąc za chwilę
może  być  ogłoszony nabór  na  wodociągi  i  wydaje mi  się,  że wodociągi  byłyby
ważniejszą  inwestycją  niż  trzeci  etap. Wtedy musielibyśmy my jakoś  to w czasie
przesunąć. To są chyba główne rzeczy. No nie, bo jeszcze mamy - wszedł inwestor na
przebudowę  Gminnego  Ośrodka  Kultury.  Złożyliśmy  wniosek  na  remont  starej
szkoły  zawodowej  z  przebudową  na  bibliotekę,  ponieważ  taki  jest  wymóg  a  na
przebudowę na Urząd Gminy nie dostalibyśmy pieniędzy. Moglibyśmy mieć pół na
pół z tym, że po 5 latach można to przekształcić w inaczej funkcjonujący budynek,
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bo wymóg jest  5 lat  funkcjonowania w takiej  formie w jakiej  jest.  Jednocześnie
przymierzamy  się  do  targowicy,  chociaż  jest  to  jeszcze  w  sferze  takiej  bardziej
nieskonkretyzowanych marzeń, ale mam nadzieję, że.... . Zresztą w niedługim czasie
teraz będą  wybory parlamentarne, to wszyscy będą  chcieli  chyba nam troszeczkę
podkadzić z górnej półki. Mam nadzieję, że i te pieniądze byłyby do wzięcia, tylko
jak  my  będziemy  mieli  własne.  I  tu  jest  właśnie  cały  szkopuł.  I  to  jest  chyba
wszystko. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. 

Do punktu 16 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Proszę pana Wicewójta o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone
wnioski, zapytania i informacje.

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Odpowiadając na wnioski pan Piotr Lipiec szybki
remont  drogi  w  Ułanowicach  -  to  co  wiem na  dzisiaj  to  jest  ponad  70  000  zł
ponieśliśmy na  drogi  w  Ułanowicach  w tym roku,  a  mamy  na  wszystkie  drogi
220 000 zł jeżeli chodzi o roboty i 120 000 zł na materiały. Ile nam się uda z tego
zrobić to zrobimy na pewno wszystko, ale na pewno nie będą to wszystkie pieniądze
włożone w Ułanowice niestety. To samo dotyczy Płaczkowic, dróg koło stawu. Jeżeli
będziemy robić, a jeżeli to będzie rów przydrożny to będziemy robić, a jeżeli jest to
rów związany z melioracją to jak tutaj mówiłem pani Edycie, będę mówił wszystkim.
Jest czas na reaktywację spółek wodnych, bo jest to czas popowodziowy i to nie jest
zadanie  gminy.  Jest  to  zadanie  własne  i  sołtysów,  i zadanie  radnych,  i  zadanie
mieszkańców, które doprowadziłoby do reaktywacji  spółek  wodnych.  Dobrym to
było obyczajem, żeby tak się stało, zwłaszcza, że rzeczywiście jest taka potrzeba.
Gdzieś tam nie ma dojazdu do łąk, gdzieś tam nie ma dojazdu, bo zalewa, gdzieś tam
nie ma dojazdu, bo stare rowy zostały zasypane. Jest to zadanie spółek wodnych. Nie
jest  o  zadanie  własne  gminy  i  dlatego  dobrze  by  było,  żeby  te  spółki  się
reaktywowały. My ze swej strony jako gmina jesteśmy w stanie pomóc i możemy
wtedy  dofinansować,  ale  jeżeli  taka  spółka  zadziała.  tak  próbuje  to  robić  teraz
Samborzec, tak robi to Obrazów, robi to Łoniów i z tego co wiem są już  wzorce
zwłaszcza, że jedną z tych spółek reaktywował pan Stasiu Baska, który tutaj z nami
współpracuje nie tylko jako człowiek, który robił nam Program Integracji Społecznej
ale teraz jest Przewodniczącym Rady Gminy w Samborcu. Bardzo chętnie mógłby
wspomóc  jeżeli  byłaby  taka  wola  i  inicjatywa.  Jeżeli  chodzi  o  wodociąg
Pokrzywianka to tutaj mogę tak powiedzieć. My tak mówimy jak mówią na górze.
Miało to być  na przełomie pierwszego kwartału,  potem drugiego kwartału. Drugi
kwartał się już kończy i zacznie się trzeci i powiedzą nam, że na przełomie trzeciego
kwartału będą  przyjmowane wnioski.  My jesteśmy przygotowani na to, że będzie
ogłoszony nabór i  jesteśmy przygotowani na to,  że te wnioski  w szybkim czasie
zrobimy i te wodociągi, które mamy przedstawimy do aplikacji. Myślę, że uda nam
się pieniądze zdobyć. Zwłaszcza, że mając już pół roku to już mamy 100 % pewność,
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że z tych projektów w tym roku nic się nie zrobi. To jest kwestia przyszłego roku
ewentualnie 2013. A przyszły rok jak  by to było mielibyśmy to w miarę  dobrze
poukładane,  bo co prawda już  nie  zrobimy wielkich  rzeczy w inwestycjach typu
remonty, ale możemy iść tylko i wyłącznie w stronę wodociągów, na co będziemy
jeszcze mieli możliwość pozyskania środków. Jeżeli my dajemy swoje 2 000 000 zł,
drugie 2 000 000 zł jakby nam dołożyli mam nadzieję, że te wodociągi, które mamy,
które nam zostały będziemy mieli. Dopiero wtedy będziemy mogli pozyskać środki i
robić ciąg dalszy wodociągów czyli robić projekty następnych. Nie ma co się łudzić,
że wszystko od razu zrobimy. Jeżeli chodzi o pana Kozioła i o rodzinę Xxxxxxx to tu
już pan Przewodniczący powiedział, że są czynione starania. My jako Urząd Gminy
nic nie możemy zrobić. Mieliśmy przykład w poprzednich latach Państwa Xxxxxx,
którzy się spalili  - nie dawaliśmy własnych środków, my dawaliśmy środki, które
pozyskaliśmy  od  sponsorów  czyli  od  ludzi  dobrej  woli,  którzy  przysłali  nam
pieniądze i tylko z tych pieniędzy remontowaliśmy. Opieka społeczna na tyle może
pomóc na ile może. Nie wiem jakie tam warunki trzeba spełnić, ale chyba ze swej
strony opieka też wywiązuje, bo rzeczywiście ta rodzina wymaga tego. Z tym, że
wszyscy się angażują, wszyscy wiedzą co gmina może. Gmina jako gmina nie może
nic. A co rodzina może byśmy zapytali ?. To nie jest taka mała rodzina. Wspólnie
razem  ewentualnie  możemy  zrobić  więcej,  zwłaszcza,  że  jest  dobra  wola  pana
Xxxxxx Xxxxxxx, jest dobra wola Przewodniczącego Rady, jest dobra wola pana
Starosty, który da materiał i myślę, że tutaj działając tak kompleksowo pomożemy.
Nie  zastąpimy -  pomożemy,  bo  zastąpić  nie  ma  takiej  możliwości,  żebyśmy my
zastąpili i w myśleniu i w robocie w 100 % dom rodziny Xxxxxx. Pan Kwapiński
termin spotkania z zarządcą drogi - tu rzeczywiście przepraszam za to, że to długo
trwa , ale Dyrekcja Dróg Wojewódzkich teraz jest na etapie wielu spotkań i wielu
przetargów i pan mówi, że na razie nie ma czasu. Ja tutaj poprosiłem pana Sekretarza,
ponieważ jest już pan Sekretarz, żeby tematem się zajął i myślę, że może skuteczniej
niż ja. Jeżeli chodzi o pogłębienie rowów w alei kasztanowej to ja myślę, że pan
kierownik  Andrzej  Wojtyniak  podjedzie,  zobaczy  jaki jest  zakres  prac.  Ocenimy
wartość tego i podejmiemy temat. Pan Mirek Szeląg i ul. Studzienna i odprowadzenie
wody do studzienki burzowej - to nie chodzi tam bardziej o wodę tylko o gnojówkę,
która tam leci a to jest kanał burzowy. Tylko, że ten kanał burzowy, którym leci tutaj
koło Mirka to wyleci pod szlachtuzem czyli pod geologią. I nie będzie śmierdziało tu,
tylko będzie i tu i tu. I trzeba trochę inne rozwiązanie zastosować. Myślę, że tutaj
rzeczywiście  możemy z panem Andrzejem Wojtyniakiem  podejść  do  tematu  ul.
Studziennej, ale muszę pocieszyć, że Studzienna jest drogą wojewódzką, żeby było
śmieszniej.  Jeżeli  chodzi  o dokończenie ul.  Partyzantów to szkoda, bo to było w
zamiarach ubiegłego roku. Pogoda przeszkodziła i rzeczywiście my jeżeli będziemy
mieli pieniądze to nie bronię się przeciwko temu, żeby to zrobić, ale myślę, że jeżeli
te pieniądze będą to na pewno i ta ulica się doczeka dokończenia, bo warto. Czy tam
jest możliwość zrobienia terenu jakiegoś inwestycyjnego ?. Na pewno jest tylko, że
problem polega w tym, że jest tam dużo ugoru, ale jak przychodzi do rozmowy na
temat ceny i na temat wykupu, to przestają to być ugory tylko złote pola zaczynają
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być. Złote łany to są. Jeżeli chcemy kupić 4 ha to mamy 400 000 zł, jeżeli chcemy
kupić 10 ha to mamy 1000 000 zł. I to tak jest niestety. Jeżeli kupuje gmina to zawsze
się wydaje, że jakiś biznes na tym zrobi. Warty jest ten temat rozważania, bo ostatnio
byli  panowie,  którzy  szukali  terenów  inwestycyjnych.  No  i  co  my  możemy
zaoferować ?. 0,40 ha koło cmentarza ewentualnie zmienić targowicę, ale targowica
potrzebna. I więcej terenów jako takich nie mamy. I w przyszłości warto by się nad
tym zastanowić, żeby czy pojedynczo czy grupowo kupować tereny, które mogłyby
być nasze i uzbrojone. A tam jest najłatwiej uzbroić, ponieważ woda i kanalizacja
prawie jest w zasięgu ręki. Tablica Brunona Jasieńskiego - dla mnie tablica Brunona
Jasieńskiego to była własność szkoły. Szkoły nie ma i tablica Brunona Jasieńskiego
została  zdjęta.  Klasztor  jest  klasztorem.  Dla  mnie  Bruno  Jasieński  był  patronem
szkoły, ale jako człowiek to nie był taki bardzo sympatyczny gość, który pięknie pisał
albo zasłynął  czy zasłużył się czymś  dla Klimontowa. Tatuś tego pana oczywiście
tak, ale ten pan wyjeżdżając w wieku 15 lat niewiele mógł dla Klimontowa zrobić i
niewiele  dla  niego  zrobił.  To  tylko  była  taka  komunistyczna  propaganda,  która
chciała na 65 urodzin czy śmierci zrobić mu dobry uczynek i dołożono mu brodę typ,
że ona jakieś kabarety, jakieś teatry robił. Nie pamiętam. Były takie sytuacje i już.
Nie  jestem  przeciwnikiem  ani  jego,  ani  Brunonaliów. Niech  one  rozwijają  się
własnym życiem. Jest to też potrzebne i warto to podtrzymywać. Uroczystości 3 maja
- to pretensje praktycznie biorąc powinny być do rządu, bo nie ma armii, ludzie nie
idą do wojska, nie ćwiczą, nie defilują, no to jak  mają się młodzi chłopcy dzisiaj
nauczyć  defilady ?.  Nie  ma takiej  możliwości.  I  dlatego chodzą  tak  jak  chodzą.
Wrócić  do tematu poboru i  wtedy będziemy umieć  chodzić.  Ja za moich czasów
musiałem 3 miesiące ćwiczyć,  żeby do defilady na przysięgę  się  nauczyć.  Jeżeli
chodzi  o  psy  to  jest  temat  szeroki  i  nierozwiązywalny  u  nas.  A próbujemy  go
rozwiązywać na szczeblu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki. I
żebyście  Państwo  wiedzieli  takie  schronisko  dla  psów,  które  chce  wybudować
EZGDK to rząd wielkości 4 000 000 zł - 5 000 000 zł. I piesek, który będzie tam
siedział w schronisku nie będzie za darmo. On będzie musiał być utrzymywany w
granicach chyba 1700 zł rocznie i my za psy, które złapiemy musimy zapłacić. Jak
ich będzie 10 to będzie 17 000 zł,  ale temat jest  drażliwy choćby dlatego, że są
dokarmiane i to tak wygląda jak wygląda. Jak one są trzymane cały dzień w domu a
na  wieczór  puszczane  to  muszą  się  jakoś  wyszaleć  i  czasami  atakują.  Odpady
zagrażające środowisku - tutaj w tym pan Wojtyniak ma dobre rozeznanie i baterie
można  zostawić.  W  każdej  szkole  są  pojemniki  na  baterie,  a  opakowania  po
opryskach  to  temat,  który  jest  uregulowany  odgórnie,  rządowo  a  że  nie  jest  to
przestrzegane  to  jest  inna  para  kaloszy.  Opakowania po  opryskach  powinniśmy
oddawać w punktach, w których kupujecie opryski. A robi ktoś inny i tak mamy jak
mamy.  Jeżeli  chodzi  o  pana Pawlika to  myślę,  że tu też  pan Andrzej  podjedzie,
zobaczy jak jest zakres prac przy tym i to jest sprawa do załatwienia. Wilkowice i
materiał na drogi, do Wilkowic, do Ossolina - myślę, że jeżeli jest to w funduszach
sołeckich, to już mówię ogólnie, jest zapisane, że pieniądze z funduszu sołeckiego są
przeznaczone na drogi, to w pierwszej kolejności te drogi będą robione, gdzie jest
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zapisane z funduszu soleckiego. Jeżeli coś zostanie pieniędzy wtedy będziemy robić
resztę sołectw, które nie mają tego wpisane w funduszu sołeckim a trzeba będzie to
zrobić,  bo przecież  nie zostawimy dróg nieprzejezdnych, bo to są  nasze wspólne
pieniądze. W każde żniwa dojazd do pól jest rzeczą ważną. Pan Goździewski rów od
dziewiątki do pana Gosa - myślę, że to też jest sprawa do pana Andrzeja Wojtyniaka i
sprawdzi czy możemy to zrobić, czy to będzie efekt przynosiło. Pan Przewodniczący
też materiał na dogi to myślę ...

Pan radny Rębacz, - Jest w funduszu sołeckim. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - No właśnie, to nie ma problemu, to będzie robione,
tylko, że pan Wojtyniak na dzisiaj jest  więziony, że tak powiem brzydko, sprawą
drogi powiatowej, ponieważ tam remontują, udrażniają i rowy i zbierają pobocza. I
jak tylko skończą tą robotę, myślę, że z całą mocą przejdą na drogi gminne. Remont
remizy  w  Zakrzowie  -  ja  już  uzgodniłem  z  panem  projektantem  i  to  ma  być
kompleksowy remont. Zrobiony kompleksowy projekt remontu remizy i placu wokół
budynku. Żeby to było zrobione na takiej zasadzie jak Nowa Wieś, Pokrzywianka,
żeby już nie robić tego kawałkami a jak będzie potrzebny remont dachu to zawsze
można wyodrębnić  tylko  dach i  zobaczymy z jakich funduszy,  z  jakich środków
będziemy chcieli to robić. Na dzień dzisiejszy mamy przygotowane trzy projekty z
małych  grantów.  To  będzie  Grabina,  Górki  i  kąpielisko  ewentualnie  zamiennie
kąpielisko na Byszów. Zależeć  będzie co przejdzie.  Jeżeli  chodzi  o jakiś  rumosz
między mostami myślę, że też się uda to zrobić. Zlikwidowanie dzikiego wysypiska -
słuszna rzecz,  bo tam rzeczywiście  nie tylko w rów zaczynają  wysypywać  tylko
wszystkie śmiecie jakie można. Tyle, że to nie jest nasz plac, to jest plac serwitutów. I
my go sprzątamy, robimy wszystko we własnym zakresie, jakby to był gminny plac.
A to jest własność  serwitutów i myślę,  że możemy się  wspólnie z nimi jakoś  się
dogadać. Zepchnąć, wyrównać, zniwelować i znowu ogrodzić drutem kolczastym tak
jak było to dawno, dawno temu i przez parę lat funkcjonowało. Nie ogrodzimy terenu
pana Palucha, no bo to jest jego działka, więc może sobie tam robić co chce ale też w
granicach jakiegoś zdrowego rozsądku. Do pani Krzysi - jeżeli będzie jeszcze coś
potrzeba z materiałów drogowych to myślę, że nie będzie problemu. Jeżeli chodzi o
drogi  w  Adamczowicach  to  jak  skończymy  u  jednych  w  jakiejś  tam kolejności
zrobimy.  To dotyczy też  pani  z  Płaczkowic.  Jeżeli  chodzi  o  rzeczy związane ze
stosunkami  wodnymi  to  mamy  złe  skojarzenia  i  złe  doświadczenia,  ponieważ
wydajemy  kupę  pieniędzy  na  ludzi  związanych  z  wydawaniem  opinii.  To  są
pieniądze rzędu tysięcy złotych  i  z  tego  nic  nie  ma.  Staw jest  tak  samo rzeczą
związaną  z melioracjami jak i  rowy melioracyjne. I myślę,  że tutaj spółki wodne
więcej  miałyby  do  powiedzenia  niż  Urząd  Gminy  w  Klimontowie.  Tutaj  pan
Przewodniczący mówił o tych klasach pierwszych. A właśnie dwie klasy pierwsze,
czy trzy klasy trzecie ewentualnie czwarte, czy dwie to jest pokłosie tego, co my
mówimy zawsze. Jeżeli chcemy mieć dwie osoby w klasie w małej szkole to robimy
dużo  dzieci  w  dużej  szkole.  Jedni  pracują  na  drugich.  Zawsze  zarzuca  się
Klimontowowi, że ma duże klasy, ale Klimontów ma duże klasy tylko dlatego, żeby
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utrzymać te małe klasy. To nie jest tak, że my robimy jakieś fanaberie i tu ma być
dużo. Nie chcielibyśmy, żeby w Klimontowie było dużo. Klasa się utrzymuje jeżeli
jest 17 dzieci w klasie i to jest etat nauczycielski. Jeżeli jest dwoje to w Klimontowie
musi być 28, żeby doje dzieci mogło być gdzieś tam w szkole tej małej. Jeżeli chodzi
o szkoły znakomicie sprawdzają sie szkoły te stowarzyszeniowe. I zawsze mówię, że
będziemy dążyć do tego, żeby te stowarzyszeniowe szkoły, jeżeli jest wola rodziców
to, żeby szkoła została na miejscu i żeby one funkcjonowały. I wtedy będzie lepiej i
dla  tych  szkół,  i  w  Klimontowie  będzie  można  trochę  rozluźnić  ten  reżim  taki
ilościowy. I myślę,  że do tego trzeba będzie dążyć.  Jeżeli   chodzi o drogę Borek
Byszówka do pana Stępnia to ona jest tak samo została z tyłu jak ul. Partyzantów. Z
tym, że ta droga była przewidziana w drogach śródpolnych i w ubiegłym roku drogi
śródpolne nie wypaliły, ponieważ nie bylibyśmy w stanie się rozliczyć z tych dróg
śródpolnych.  Wystąpiliśmy  z  wnioskiem  ponownym,  żeby  ta  droga  była
potraktowana jako droga śródpolna i chcielibyśmy, żeby to było 40 000 zł nasze i 40
000 zł z Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli nam by się to udało, to będzie robiona w
tym roku. Jeżeli nie - nie mamy pieniędzy innych, które moglibyśmy wyasygnować.
To dotyczy  i  tej  drogi,  i  ul.  Partyzantów i  wielu  innych  dróg,  które  nie  zostały
zrobione. Na 25 odcinków - 14 albo 15 nie zostało zrealizowanych. I to już chyba
tyle. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu Wójtowi. Szanowni Państwo odnośnie sprawy
schroniska dla psów. Wybudowanie takiego schroniska przez EZGDK to kosz 4000
000 zł. Za tym optują Opatów i Sandomierz, bo takie duże aglomeracje mają z tym
problem. Z gminy Klimontów zgłoszono 80 psów bezpańskich czyli połowę tego co
ze wszystkich  pozostałych gmin EZGDK.  Dzienne utrzymanie jednego pieska w
takim schronisku to 7 zł. Tu głównie chodzi o adopcje psów, ale kto do Jańczyc
przyjedzie?. To by się sprawdziło ale w dużych miastach. 

Do punktu 17 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo wyczerpaliśmy porządek obrad. Dziękuję
wszystkim za uczestnictwo w sesji i zamykam obrady. 

Protokołowała: Przewodniczył:

Irena Bajur Jan Rębacz
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